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Chiritoiu: Exista o agresivitate si a mediului de afaceri asupra Consiliului

Concurentei; o multinationala a amenintat public, chiar la mine în birou

Anul 2019 a adus o presiune mai intensa a politicului asupra Consiliului Concurentei, dar si o agresivitate

din partea mediului de afaceri, iar totul a culminat cu o multinationala, care a amenintat public institutia,

ceea ce a facut si în privat, la mine în birou, a declarat, marti, presedintele autoritatii de concurenta,

Bogdan Chiritoiu.  

"A fost un an 2019 cu activitate foarte intensa în care multe lucruri au mers bine. Am avut o viteza buna în

gestionarea concentrarilor economice, desi numarul acestora a fost mai mare decât în anii precedenti. Perfomanta

noastra în instante a fost buna. Numarul de sanctiuni, desi nu e obiectivul nostru si nu ne bucura sa le dam, este

similar cu cel de anul de dinainte. Ce mi se pare ca a mers mai prost anul trecut este gradul de agresivitate pe care

l-am întâlnit, presiunea mai mare pusa asupra institutiei. Avem presiunea politica, care a fost clar mai intensa decât

în alti ani. Nu e ceva surprinzator, ne întristeaza, dar nu ne surprinde. Vedem o agresivitate si din partea mediului

de afaceri, fie ca vorbim despre firmele mai vechi, cu naravuri din anii '90, când au pornit ele la drum, dar vedem

genul acesta de comportament si de la firme din industrii noi, ceea ce mi s-a parut ciudat. Avem oameni tineri, noi,

la care te asteptai sa se comporte ca în secolul 21, fara metehnele din perioada de tranzitie. Totul a culminat cu o

multinationala care a iesit public si a amenintat Consiliul Concurentei, ceea ce facut si în privat, la mine în birou",

a spus Chiritoiu, la un eveniment de specialitate.

Acesta a adaugat ca, în viziunea sa, astfel de comportamente nu sunt tolerate în tarile din care provin aceste

companii straine.

"Ma îndoiesc ca genul acesta de comportament este tolerat în tarile din care vin aceste companii. Din punctul meu

de vedere, este contraproductiv si transmite un mesaj prost pentru societate. Când avem de-a face cu investitorii

straini, ne asteptam sa aduca, alaturi de capital, de tehnologie si know-how, si o alta etica", a subliniat seful

Consiliului Concurentei.

Potrivit datelor prezentate marti, în 2019, a existat o preocupare pentru licitatiile trucate, investigatii care vor

continua si în acest an.

"Preocuparea noastra pentru licitatii a fost si în 2019 si va continua sa fie o preocupare. O nota de atentionare este

pentru companiile de stat care, uneori, sunt victime complice la aceste comportamente. Practica noastra noua este

sa sanctionam si companiile care sunt tinta trucarii licitatiilor care, prin personalul lor, sunt implicate în aceste

comportamente. Cazul mai vechi este Electrica, iar anul acesta avem cazurile Transgaz si Tarom. Legat de licitatii,

vreau sa lamurim situatia cu noile conduceri de la ANAP si CNSC. Legislatia prevede o interdictie pentru 3 ani pe

care o aplicam companiilor care au fost implicate în licitatii trucate. Ce trebuie sa lamurim cu autoritatile este cum

aplicam aceasta interdictie de trei ani. A doua directie este ca majoritatea sanctiunilor date anul trecut au vizat

companiile mari, care au abuzat de forta lor pentru a abuza companiile mici. Am avut piata farmaceutica (Roche),

Netcity sau companii care prestau servicii pentru clientii care voiau sa se conecteze la retelele de gaze. Faptul ca

esti o companie reglementata, îti impune sa lucrezi foarte aproape cu reglementatorul. Faptul ca asculti de

reglementator, nu te excepteaza de legislatia pe concurenta. Poti sa faci ce spune reglementatorul, dar te poti afla si

în situatia în care sa încalci legislatia de concurenta", a mentionat Chiritoiu.
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